


19 نوفمبر - 17 فبراير 2025م
19 November - 17 February 2026

4:00 p.m - 11:30 p.m

At-Turaif Historic District
حي الطريف التاريخي

4:00 مساءًً�ً -  11:30 مساءًً�ً



 لمحة تاريخية
عن الموقع

في قلب الدرعية التاريخية يقع حي الطريف التاريخي، جوهرة العمارة النجدية وسجل حي 
لتاريخ الدولة السعودية الأولى. منذ عام 1431هـ )2010م(، انضم الطريف إلى قائمة مواقع التراث 
العالمي لليونسكو، ليصبح رمزًًا عالميًًا يجسد روعة البناء التقليدي بالطين الذي لا يزال يحفظ 

قصة المجد والقيادة.

يقف الحي شامخًًا على الضفة الغربية لوادي حنيفة، الموقع الذي اختاره الإمام عبدالعزيز 
بن محمد بن سعود عام 1180هـ )1766م( ليكون مركز الحكم ومقر الأسرة السعودية المالكة في 
تحول استثنائي جعل الطريف قلب الدرعية النابض بالحياة والهيبة. وعلى امتداد مساحة تبلغ 

نحو 235,000 مترمربع، تتوزع القصور والمساجد والمرافق العامة التي تشهد على عظمة تلك 
الحقبة، يتوسطها قصر سلوى، وإلى جواره جامع الطريف، وسبالة موضي كأحد أقدم الأوقاف 
الخيرية للأسرة السعودية المالكة، وبيت المال الذي كان رمزًًا لتنظيم الدولة وقوتها الاقتصادية.

تحيط به المناظر الخلابة لوادي حنيفة من الأمام وشعيب حبيكر من الخلف، ليكتمل المشهد 
الطبيعي الفريد الذي منح حي الطريف التاريخي اسمه ومكانته المميزة. اليوم، حي الطريف 
التاريخي ليس مجرد موقع أثري، بل تجربة حية تربط الماضي بالحاضر، ووجهة ثقافية تدعو 

زوارها لاكتشاف تاريخ غني يمتد عبر جدران وقصور صمدت عبر الزمن.

A Historical Overview 
of the Site

At-Turaif is located on the western bank of Wadi Hanifah. Its name is believed to 
be derived from its location at the edge of the valley. It is considered the most

 significant neighborhood in historic Diriyah, having served as the seat of govern-
ance during the golden age of the First Saudi State. 

In 1766 AD, Imam Abdulaziz bin Mohammad bin Saud, the second ruler of the 
First Saudi State, chose At-Turaif as the royal residence and political capital. 

Covering an area of approximately 235,000 square meters, the district features 13 
palaces and 5 mosques, the most prominent being At-Turaif Grand Mosque. It also 

includes various public facilities such as Bayt Al-Mal (the state treasury), Sbalat 
Moudhi—one of the oldest endowments by the Saudi royal family, and the luxuri-
ous At-Turaif Bathhouse. The district stands as a symbol of strength and elegance 

in Najdi architecture. 

At-Turaif Historic District was inscribed as a UNESCO World Heritage Site in 
2010 AD for being one of the largest earthen-built urban areas in the world, con-

structed in the distinctive Najdi architectural style.



نبذة نع البرنامج
من سكون الوادي، يقف حيّّ الطريف كصفحةٍٍ حيّّة من تاريخ الدولة السعودية الأولى؛ 
بقيادته التي أسّّست وطن، وبطينه الذي حفظ الذاكرة، وبقصوره التي اختزلت المجد. 

واليوم في برنامج هل القصور نستحضر قصص الأئمة والأمراء الذين عاشوا هنا، ودافعوا 
عن هذه الأرض، وأفنوا حياتهم دونها، من بين جدران قصورهم، نروي ما يسمح لنا التاريخ 

بحفظه، وما يسمح لنا الطين بذكره.

Program Overview 
This was the center of governance during the First Saudi State, where its imams 

and princes once lived, and where their grand palaces were built. 

Each palace tells a story, and each story features a prince who rose to lead and 
defend the First Saudi State. 

Today, for the first time, these palaces open their doors to share the tales of those 
who once inhabited them, a journey that connects place with person, history with 

memory.

You will embark on an immersive experience, rich in authenticity, through 
cultural programs and historical dialogues, offering a new way to discover At-

Turaif like never before.



الــــخـــــريـــــطــــة

القصور التاريخية
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Salwa Palace

Saudi Ardhah Masterclass

Imam Abdullah bin Saud bin Abdulaziz Palace

Saudi Coffee Workshop

Prince Thunayyan bin Saud bin Mohammed Palace

Prince Mishari bin Saud bin Mohammed Palace

Prince Saad bin Saud bin Abdulaziz Palace

Prince Turki bin Saud bin Abdulaziz Palace

Prince Nasser bin Saud bin Abdulaziz Palace



تجربة قصر سلوى

تجربة قصر الإمام عبدالله بن سعود بن عبدالعزيز

تجربة قصر الأمير مشاري بن سعود بن محمد

تجربة قصر الأمير ثنيان بن سعود بن محمد

تجربة قصر الأمير سعد بن سعود بن عبدالعزيز

تجربة قصر الأمير ناصر بن سعود بن عبدالعزيز

تجربة قصر الأمير تركي بن سعود بن عبدالعزيز

العرضة السعودية

فعـاليــات وبرامـج هل القصور

دورة متخصصة لتعليم العرضة السعودية

جولة مصّّخصة للحفاظ على المباني )قصر سلوى( 

جولات التنقيب الأثري

عرض الخيل العربي

ورشة عمل القهوة السعودية

مجلس الطريف 

Salwa Palace Experience 

Imam Abdullah bin Saud bin Abdulaziz Palace Experience

Prince Mishari bin Saud bin Mohammed Palace Experience

Prince Thunayyan bin Saud bin Mohammed Palace 
Experience

Prince Saad bin Saud bin Abdulaziz Palace Experience

Prince Nasser bin Saud bin Abdulaziz Palace Experience

Prince Turki bin Saud bin Abdulaziz Palace Experience

Salwa Palace Conservation Tour

Saudi Ardhah Masterclass

The Saudi Ardhah

Archaeological Excavation Tours

Arabian Horse Show

Majlis At-Turaif

Saudi Coffee Workshop

 Hal AL-Qusoor Activities
and Programs



تجربة قصر سلوى
في هذا القصر الذي شيده الإمام عبدالعزيز بن محمد بن سعود عام 1180هـ )1766م(، تبلورت 

معاني الحكم والعدل، ومنه أُُديرت شؤون الدولة واستُُقبلت الوفود وتعلّّم الأبناء فن القيادة.

ي ˝سلوى˝ لتنوّّع منافعه وتفرده المعماري مما يبعث السلوان في نفوس ساكنيه.  ومسُم

تقدم تجربة قصر سلوى عروض مرئية جمالية متحركة )موشن جرافيك( تستلهم مفرداتها 
من أشعار العرضة السعودية.

Salwa Palace Experience 
In this palace, built by Imam Abdulaziz bin Mohammad bin Saud in the year 

1766 AD, the values of governance and justice were shaped. It served 
as the administrative center of the state, where delegations were received and 

sons learned the art of leadership.

It was named ˝Salwa˝ due to the diversity of its functions and its unique 
architectural style, blending strength and care in the heart of Diriyah.

The Salwa Palace Experience features visually stunning animated presentations 
(motion graphics) inspired by the poetic verses of the Saudi Ardhah.



تجربة قصر الإمام 
عبدالله بن سعود 

بن عبدالعزيز
فترة حكم الإمام عبدالله بن سعود بن عبدالعزيز

) ١٢29هـ - ١٢٣٣هـ ( / ) ١٨١٤م - ١٨١٨م (

آخر أئمة الدولة السعودية الأولى، صمد في وجه الحصار الطويل على الدرعية مدافعًًا عنها 
باستماتة، حتى سلّّم نفسه حقنًًا لدماء أهلها، ليبقى رمزًًا للبطولة والإخلاص والتضحية في 

 سبيل الوطن.

تقدم التجربة عرضًًا مرئيًًا، نروي القصة خلالها من منظور الإمام، ويسلّّط الضوء فيها على 
حياته وصموده وتضحيته بنفسه من أجل الدرعية، بتقنيات صوتية وضوئية.

Imam Abdullah bin Saud 
bin Abdulaziz Palace 

Experience
The Reign of Imam Abdullah bin Saud bin Abdulaziz

1814 AD – 1818 AD

He was the last Imam of the First Saudi State. He stood firm during the long siege 
of Diriyah, defending it with unwavering resolve until he surrendered himself to 
spare the blood of its people, remaining a symbol of heroism, loyalty, and sacri-

fice for the sake of the nation. 

The experience presents a visual display, telling the story from the Imam’s 
perspective. It highlights his life, resilience, and ultimate sacrifice for Diriyah, us-

ing immersive sound and light techniques.



تجربة قصر الأمير
 مشاري بن سعود

بن محمد
في قلب هذا القصر تتجسّّد قصة الإخوة، رحلة تأخذ الزائر بدايةًً من طفولتهم إلى لحظة 

 بروزهم كإخوة متلاحمين أصبحوا معًًا قوة ومصدر عزة لكل من حولهم.

تقدّّم التجربة عرضًًا مرئيًًا يروي قصة الإمام محمد وإخوته الأمراء ثنيان ومشاري وفرحان، 
مسلّّطًًا الضوء على تكاتفهم وتعاونهم في الفترة المبكرة من تأسيس الدولة السعودية الأولى.

Prince Mishari bin Saud 
bin Mohammed Palace 

Experience
At the heart of this palace, the story of brotherhood comes to life, a journey that 
takes visitors from the princes’ childhood to their emergence as united brothers 

who became a source of strength and pride to those around them. 

The experience features a visual presentation narrating the story of Imam Mo-
hammad and his brothers, Prince Thunayyan, Mishari, and Farhan, highlighting 
their unity and collaboration during the early formation of the First Saudi State.



تجربة قصر الأمير 
ثنيان بن سعود 

بن محمد
رغم فقده للبصر، عُُرف الأمير ثنيان ببصيرته الثاقبة، وكان شغوفًًا بالعلم والمعرفة. 

امتلك مكتبةًً ضخمةًً، وكان داعمًًا للعلماء والمتعلمين، حيث كان يُُقرأ عليه من الكتب 
العلمية التي اقتناها بنفسه، ناشًرًا العلم في أرجاء الدرعية ومساهمًًا في ترسيخ إرث معرفي خالد.

تجربة بصرية وسمعية تنقل الزائر بين مراحل حياته:
طفولته، شغفه بالعلم، المشورة، فقدانه لبصره، صمود قصره من بعده˛

تعتمد التجربة على تفاعل الضوء والصوت والظل مجسدة تحولاته الإنسانية والفكرية.

Prince Thunayyan bin 
Saud bin Mohammed 

Palace Experience
Despite losing his sight, Prince Thunayyan was known for his sharp insight and 

passion for knowledge. He is believed to have owned a vast library and was a 
strong supporter of scholars and learners. Books he personally collected were 

read to him, allowing him to spread knowledge throughout Diriyah and contrib-
ute to a lasting intellectual legacy. 

This immersive audio-visual experience takes visitors through different stages of his life: 
His childhood, love of learning, advisory role, loss of vision, and the endurance of 

his palace after him. 
The experience uses the interaction of light, sound, and shadow to reflect his

human and intellectual transformation.



تجربة قصر الأمير 
سعد بن سعود بن 

عبدالعزيز
ولد الأمير سعد بن سعود بن عبدالعزيز في الدرعية في أواخر عهد جده 

الإمام عبدالعزيز بن محمد.

تأخذ التجربة الزائر في رحلة صوتية وبصرية يروي فيها الأمير قصته بصوته، كاشفًًا رؤيته في 
البناء وحماية الديار ووفائه للدرعية.

بين الضوء والنصوص المسقطة تنبض الجدران بالحياة، في حوار بين الحجر والذاكرة.

Prince Saad bin Saud 
bin Abdulaziz Palace 

Experience
Prince Saad bin Saud bin Abdulaziz was born in Diriyah during the late reign of 

his grandfather, Imam Abdulaziz bin Mohammad.

The experience takes visitors on an audio-visual journey, where the prince nar-
rates his own story, revealing his vision for architecture, defending the land, and 

his loyalty to Diriyah. 

Between light and projected texts, the palace walls come to life in a dialogue be-
tween stone and memory.



تجربة قصر الأمير 
ناصر بن سعود بن 

عبدالعزيز
ولد الأمير ناصر بن سعود بن عبدالعزيز  في آواخر القرن الثاني عشر للهجرة 

وتوفى عام 1225هــ )1810م(

عرف الأمير ناصر بالقيادة والشجاعة وحماية الحجاج والقوافل، يمثل قصر
الأمير ناصر ذروة الأصالة.

حين يدخل الزائر قصر الأمير ناصر ، يجد نفسه في قلب تجربةٍٍ تجسّّد روح الأمير القائد الذي 
جمع بين الثبات والشجاعة والرؤية الحكيمة.

تقدم التجربة عناصر مفاهيمية ترمز إلى القوافل التي كان الأمير يؤمّّنها في رحلاتها الطويلة 
بين الرمال والجبال.

Prince Nasser bin Saud 
bin Abdulaziz Palace 

Experience
Prince Nasser bin Saud bin Abdulaziz was born in the mid 18th century.

Prince Nasser was known for his leadership, bravery, and protection of pilgrims 
and trade caravans. His palace represents the pinnacle of authentic Diriyah 

architecture. 

As visitors enter Prince Nasser’s Palace, they find themselves immersed in an
 experience that captures the spirit of a leader who combined resilience, courage, 

and wise vision. 

The experience features conceptual elements symbolizing the caravans he 
protected on their long journeys through deserts and mountains.



تجربة قصر الأمير 
تركي بن سعود بن 

عبدالعزيز
وُُلد الأمير تركي بن سعود بن عبدالعزيز في الدرعية عاصمة الدولة في أواخر القرن الثاني عشر 

الهجري، وتحديدًًا في حي الطريف.

نشأ الأمير تركي بن سعود بن عبدالعزيز في حي الطريف، وسط بيئة اشتهرت بالشجاعة 
والفروسية, حيث كان والده الإمام سعود بن عبد العزيز قائد 

جيوش الدولة السعودية الأولى.

من خلال تجربة القصر سنستحضر الملاحم التي عاشها الأمير تركي بن سعود بن عبد العزيز 
أثناء حصار الدرعية، بمشاعر الصمود، والإقدام والإخلاص للدفاع عن الوطن.

Prince Turki bin Saud 
bin Abdulaziz Palace 

Experience
Prince Turki bin Saud bin Abdulaziz was born in Diriyah, the capital of the state, 

in the mid 18th century AD, specifically in the At-Turaif district. 

He was raised in At-Turaif, an environment renowned for its bravery and horse-
manship. His father, Imam Saud bin Abdulaziz, was the commander of the First 

Saudi State’s armies. 

Through the palace experience, visitors will relive the epic moments Prince Tur-
ki bin Saud endured during the siege of Diriyah, capturing the spirit of resilience, 

courage, and deep loyalty in defense of the homeland.



بــــــــــــــــــــــرامـــــــــــــــــــج
 حي الطريف الثقافية

 At-Turaif Cultural
Programs 



العرضة السعودية
تؤدَّّى العرضة السعودية احتفاءًً بروح القوة والوحدة، مقدّّمةًً تجربة ثقافية ثرية تكشف عن 

عمق هذا الإرث الذي يعكس التراث السعودي ودوره المستمر في التعبير عن الهوية الوطنية 
وتجسيد روح الفخر والانتماء.

The Saudi Ardhah
The Saudi Ardhah performance celebrates the spirit of strength and unity. 

This captivating showcase offers a rich cultural experience that reveals the depth 
of this inherited tradition, reflecting Saudi heritage and its enduring role in 

expressing national identity, pride, and belonging.

Thursday - Fridayالخميس - الجمعة

5:00م - 11:30م
5:00 PM - 11:30 PM

21 نوفمبر 2025م
- 13 فبراير 2026

21 Nov 2025 / 13 Feb 2026



دورة متخصصة  
لتعليم العرضة 

السعودية
سيخوض المشاركون رحلة تعليمية غامرة لاستكشاف التراث العريق للعرضة السعودية، 

متعمّّقين في تاريخها ورمزيتها وأهميتها الوطنية. 

خلال هذه الدورة المكثفة التي تمتد لثلاثة أيام وتحت إشراف مؤدين محترفين، سيتعرف 
المشاركون على تفاصيل شعر العرضة، وأدواتها، وأزيائها وإيقاعات طبولها بالإضافة إلى تقنيات 

كّّميُمنهم من أداء العرضة بشكل  التعامل مع السيوف، ليحصلوا على تدريب عملي شامل 
متقن.

Saudi Ardhah 
Masterclass

Embarking on an immersive educational journey to explore the rich heritage of 
the Saudi Ardhah, delving into its history, symbolism, and national significance.

During this intensive three-day course, under the guidance of professional
performers, participants will learn about the poetry, tools, attire, and rhythm of 

the Ardhah, as well as sword-handling techniques, gaining comprehensive practi-
cal training that enables them to perform the Ardhah with mastery.

مدة الورشة: ٣ أيــــــــــــــام

الكبارالأطفال
Masterclass Duration: 3 Days

8:00م - 11:00م4:00م - 7:00م

Nov - 6 Feb ٢٥25 نوفمبر - ٦ فبراير / 
١٦ جلسة )٨ جلسات للأطفال - ٨ جلسات للكبار( مرتين في الشهر
16 Sessions (8 Children’s Sessions – 8 Adult Sessions) Twice a Month

احجز الآن
BOOK NOW



جولة مخصّّصة 
للحفاظ على المباني 

)قصر سلوى(
تدعو الجولة الزوّّار إلى خوض تجربة غامرة تأخذهم في رحلة عبر أحد أبرز المعالم التاريخية في 

المملكة العربية السعودية. 
في قلب حي الطريف، يتمكن الزائر من استعادة روح الماضي والتأمل في روعة العمارة 

النجدية الأصيلة، مع التعرّّف على الجهود الدقيقة المبذولة للحفاظ على هذا
الكنز الثقافي العريق.

وتتكون التجربة من مسارين، المسار العام لمحبي الاستكشاف الذاتي وفق وتيرتهم الخاصة، 
 ترافقهم اللوحات التعريفية داخل القصر.

ومسار الخبراء للمتخصصين الذين يسعون إلى فهم أعمق، يصحبهم أحد المتخصصين في 
أعمال المحافظة في جولة تعليمية ضمن مجموعات صغيرة.

Salwa Palace 
Conservation Tour

The Conservation Tour at Salwa Palace invites visitors on an immersive journey 
through one of Saudi Arabia’s most iconic historical landmarks. 

Within the heart of the At-Turaif district, guests can relive the spirit of the past 
and marvel at the beauty of authentic Najdi architecture, while gaining

 a deeper appreciation for the meticulous conservation efforts preserving 
this cultural treasure.

The experience offers two tracks: 
A self-guided track with informative panels for casual explorers, and an expert-led 

track for specialists seeking deeper insights through guided small-group tours.

السبت - الخميس
Saturday - Thursday

الــــــجــــــمـــــــعــــــــــــة

10:00ص - 11:30م

TBDتحدد لاحقًًا /

4:00م - 11:30م
Firday

احجز الآن
BOOK NOW



جولات التنقيب 
الأثري

تأخذ تجربة التنقيب في الدرعية الزوّّار في رحلة تعليمية قصيرة يتعرفون فيها على أساليب 
التنقيب عبر جولة تعريفية عن مواقع التنقيب في حي الطريف التاريخي، تليها ورشة تفاعلية 

تتم  يكتشفون خلالها مراحل استخراج القطع الأثرية وتنظيفها وتوثيقها حتى عرضها. تُخخ
التجربة في المجلس بلقاء خبير يعرض معثورات حقيقية من الدرعية، ليعيش الزائر مزيًجًا 

ممتعًًا بين المعرفة والاكتشاف.

 Archaeological
Excavation Tours

The Diriyah Excavation Experience, This short educational journey introduces 
visitors to the methods of archaeological excavation through a guided

 tour of At-Turaif Historic District.

 The experience continues with a hands-on workshop where participants explore 
the stages of uncovering, cleaning, documenting, and displaying artifacts. 

The journey concludes in the majlis with a session led by an expert showcasing 
real findings from Diriyah, offering visitors an engaging blend of knowledge and 

discovery.

احجز الآن
BOOK NOW

Every Tuesdayكـــــــــــــــــل ثــــــلاثـــــــــاء

3:00م - 5:00م
3:00 PM - 5:00 PM

٢٥ نوفمبر - 10 فبراير
25 Nov - 10 Feb



عرض الخيل العربي
 تسلط الضوء على أصالة وفخر الخيل العربي الأصيل عبر التاريخ.

تجارب مصاحبة -  سرد شعري مرافق.

Arabian Horse
 Show

Shedding light on the authenticity and timeless pride of the 
Arabian horse throughout history. 

Accompanying experiences, complemented by poetic narration.

Thursday - Fridayالخميس - الجمعة

5:30م - 11:30م
5:30 PM - 11:30 PM

21 نوفمبر - 17 فبراير
21 Nov - 17 Feb



ورشة عمل القهوة
السعودية 

 تتيح هذه التجربة فرصة للتعرّّف على أحد أهم عناصر الضيافة السعودية، من خلال ورشة 
عمل تعلم صنع القهوة السعودية والقيم المرتبطة بها.

Saudi Coffee 
Workshop

This experience offers visitors the opportunity to explore one of the most 
cherished traditions of hospitality in the region, through a hands-on workshop 

that teaches the art of preparing Saudi coffee and the values 
deeply rooted in its practice.

احجز الآن
BOOK NOW

Tuesday - Fridayالثلاثاء - الــجمعة

19 نوفمبر - 27 يناير
19 Nov - 18 Jan

 ورش الكبار
Adults Workshops

4:00م - 11:00م

ورش العائلات
Family Workshops

3:00م - 9:00م



مجلس الطريف 
يقدم المجلس مساحة نابضة بالحوار والتبادل الثقافي، تعيد الزوار إلى عمق تاريخ الدرعية عبر 

جلسات أسبوعية تجمع بين التراث، الشعر، والرواية.

 تتنوع البرامج بين مسيان، الديوان، سمرة وبرامج الأطفال,

وإلى جانب الجلسات الأساسية، يحتضن المجلس برامج مساندة تثري التجربة، مثل تجربة 
المشب، حيث يعيش الزائر لحظات الضيافة والسمر في أجوا ءأصالة الدرعية.

ومكتبة المجلس للأطفال والبالغين.

Majlis At-Turaif
The Majlis offers a vibrant space for dialogue and cultural exchange, bringing

visitors closer to the heart of Diriyah’s rich history through weekly sessions that 
weave together heritage, poetry, and storytelling.

 The program features a variety of themes, including Msayyan, Al-Diwan, Samrah, 
and children’s programs, each celebrating different aspects 

of Diriyah’s social and cultural life. 

In addition to the core sessions, the Majlis hosts complementary experiences that 
enrich the visitor’s journey, such as Al-Mashab Experience, where guests enjoy 

moments of hospitality and evening gathering in an authentic Diriyah ambiance, 
and Al-Majlis Library, open to both children and adults.



 جلسة مسيان
جلسات تاريخية وثقافية تتناول الدرعية وتاريخها، يجتمع فيها الضيوف والمتحدثين في نقاش 

ثري يعكس أصالة المكان وعمق إرثه الثقافي.

Msayyan
Historical and cultural sessions.exploring Diriyah and its history, featuring

a number of speakers guests in rich discussions that reflect the authentic spirit 
and deep cultural heritage of the place.

احجز الآن
BOOK NOW

Mondayالاثنين

8:00م - 9:00م
8:00 PM - 9:00 PM

22 نوفمبر - 14 فبراير
22 Nov - 14 Feb



جلسة الديوان
جلسات متخصصة في الشعر، تشكّّل مساحة تحتفي بالشعر والشعراء، وتُُبرز القصائد التي 

تعربّر عن الدرعية وتوثّّق أصالتها وإرثها الثقافي العريق.

Diwan
Specialized sessions dedicated to poetry, offering a space that celebrates poets 
and their verses while highlighting poems that reflect the spirit of Diriyah and 

preserve its deep-rooted cultural heritage.

احجز الآن
BOOK NOW

Thursdayالخميس

8:00م - 9:00م
8:00 PM - 9:00 PM

22 نوفمبر - 14 فبراير
22 Nov - 14 Feb



جلسة سمرة
جلسات يقدم الراوي فيها قصصًًا حول الدرعية والتاريخ السعودي في أجواء تفاعلية نابضة 

بالحياة، حيث تروى ذكريات الماضي وقصصه من قلب الدرعية.

Samrah
Engaging storytelling sessions where the narrator shares tales and memories 

from Diriyah and its people in a lively, interactive atmosphere, bringing to life the 
stories and recollections of the past from the very heart of Diriyah.

احجز الآن
BOOK NOW

Fridayالجمعة

8:00م - 9:00م
8:00 PM - 9:00 PM

22 نوفمبر - 14 فبراير
22 Nov - 14 Feb



روايات الدرعية 
للأطفال

في مجلس الطريف لا تقتصر البرامج على الكبار فقط، إذ تحتضن منطقة الأطفال محتوىًً 
تفاعليًًا يجمع بين التعلّّم والترفيه، والإثراء الثقافي.

م التجارب بأسلوب مشوّّق يُُنمّّي الفضول المعرفي لدى الزوار الصغار ويعرّّفهم على تراث  تُُقَدَّ
الدرعية بطريقة مبسطة وملهمة.

Diriyah Stories for 
Children

At At-Turaif Majlis, programs extend beyond adults, the Children’s Area 
offers engaging and educational content designed to combine fun, 

learning, and cultural discovery.

It inspires curiosity and introduces young visitors to Diriyah’s heritage 
through interactive and age-appropriate experiences.

 يتكون المجلس من ثلاثة مجالس مختلفة: 
 ١- مسرح الظل

 ٢- تعلم الرواية الشفهية
٣- رواية قصص من الدرعية

The Majlis consists of three distinct sessions: 
1- Shadow Theater 

2- Learning the Art of Oral Storytelling 
3- Narrating Stories from Diriyah

Saturdayالـــــــــســـــــــبـــــــــت

3:00م - 5:00م
3:00 PM - 5:00 PM

22 نوفمبر - 14 فبراير
22 Nov - 14 Feb



رواية قصص من 
الدرعية

جلسة تركز على قراءة قصص من تاريخ الدرعية بشكل جماعي مع الأطفال.

Stories from 
Diriyah

A group storytelling session where children gather to read and explore 
a stories from Diriyah’s history together.

Saturdayالـــــــــســـــــــبـــــــــت

3:00م - 5:00م
3:00 PM - 5:00 PM

22 نوفمبر - 14 فبراير
22 Nov - 14 Feb



مسرح الظل 
تفعيل مسرح الظل عبر استعراض بطولات الأئمة وقصص

 من الدولة السعودية الأولى.

Shadow Theater
An interactive shadow play performance that brings to life the heroic 

stories of the Imams and the founding tales of the Saudi state.

Saturdayالـــــــــســـــــــبـــــــــت

3:00م - 5:00م 22 نوفمبر - 14 فبراير
22 Nov - 14 Feb3:00 PM - 5:00 PM



تعلم الرواية
 الشفهية

ورشة تركز على تعليم الطفل فن الرواية والسرد القصصي، كل أسبوع قصة من الدرعية.

Learning the Art 
of Oral Storytelling

A creative workshop that teaches children the art of narration and 
storytelling, featuring a new story from Diriyah each week.

Saturdayالـــــــــســـــــــبـــــــــت

3:00م - 5:00م 22 نوفمبر - 14 فبراير
22 Nov - 14 Feb3:00 PM - 5:00 PM



خـــــــريـــــــطــــة مــــــواقـــــف
هــــــل الـــــــقــــــصـــور

Hal Al-Qusoor
Parking Map

لرحلة سلسة وممتعة إلى هل القصور، وُُضعت خريطة توجيهية مفصّّلة
توضح طريق الوصول إلى المواقف المعتمدة بكل سهولة. ما عليك سوى

نة لتبدأ أمسيتك بأجواء راقية وتجربة استثنائية منذ اتباع الإرشادات المبيّّ�ّ
لحظة الوصول.

To ensure a seamless and enjoyable visit to Hal Al-Qusoor, we’ve 
prepared a detailed guide map showing 

the easiest routes to the designated parking areas.
Simply follow the instructions provided and start your 

evening with comfort, that creates an exceptional 
experience from the moment you arrive. 



www.webook.com


